
PROTOKÓŁ Nr XII/07
z XII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 19 grudnia 2007 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji o godz. 900, 
zakończyła się o godz.1145

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Stefan Troc.

Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący odczytał radnym porządek obrad XII Sesji Rady Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. 
Brzmi on następująco :

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach pomocy  

de minimis.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  

organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  
wolontariacie.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2008r.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach 
prowadzonych przez Gminę Mielnik.

10. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2008r.
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2008r.
12. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008r.
13. Przedstawienie Radzie Gminy planów pracy Komisji na 2008r.:

● Komisji Finansowo-Budżetowej
● Komisji Rozwoju Gospodarczego
● Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich.
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14. Ocena wykorzystania środków na realizację inwestycji w 2007r.
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
16. Wolne wnioski.
17. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował,  że protokół z XI sesji  jest  wyłożony na sali  obrad i 
jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie on przyjęty 
w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie między sesjami:
● dużo pracy poświęciliśmy na przygotowanie materiałów na dzisiejszą sesję,  w tym 

projektu  budżetu  gminy  na  2008r.  Sprawy  te  były  również  przedmiotem  obrad 
Komisji Rady,

● został zrobiony przystanek w Adamowie,
● zakończona została budowa II etapu drogi żwirowej w Wilanowie, łączącej się z drogą 

w kierunku na Sokóle,
● trwają aktywne prace na drodze z Oksiutycz w kierunku drogi na Grabarkę. W efekcie 

tych  prac  nadwyrężono  wcześniej  wykonaną  drogę  do  Grabarki.  Przewoźnicy 
wykonujący  usługę  dla  Lasów  Państwowych  niszczą  drogi,  poruszając  się 
samochodami  o  znacznie  wyższym  tonażu,  niż  pozwalają  na  to  przepisy  (znaki 
ograniczające tonaż samochodów również są niszczone przez tych przewoźników). W 
tej  sprawie Pan Wójt będzie rozmawiał  z Kierownikiem Posterunku w Nurcu,  aby 
zastanowić się jak z tym walczyć.

● zakończony został remont budynku poszkolnego w Tokarach, który będzie stanowił 
świetlicę wiejską. W najbliższy piątek jest odbiór wyremontowanej części budynku.

● został rozstrzygnięty przetarg na remont budynku poszkolnego w Sutnie (również z 
przeznaczeniem na świetlicę). Wykonawca wejdzie tam z pracami po świętach.

● zlecony został remont budynku świetlicy w Radziwiłłówce, najtańszym wykonawcą 
okazał  się  nasz  Zakład  Gospodarki  Komunalnej.  Wcześniej  dużo  dyskusji  wśród 
radnych  wywołała  sprawa  roboczogodziny  w  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej, 
której wysokość określono na 16 złotych. Nie jest to do końca prawdą, ponieważ po 
policzeniu roboczogodziny wychodzi, że Zakład pracuje za kwotę 6,26 zł., resztę zaś 
stanowią narzuty, które stosuje każda firma.

Pan Andrzej Kranz – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej
Pan  Dyrektor  poinformował,  że  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  podpisał  już  około  360 
umów na wywóz śmieci. W rozbiciu na poszczególne wsi wygląda to następująco:
Wilanowo - 49
Niemirów - 30
Wajków - 26
Moszczona Królewska - 16
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Sutno -   6
Radziwiłłówka - 14
Maćkowicze -   2
W pozostałych  wsiach  nie  zawierano  jeszcze  umów,  ponieważ  mieszkańcy  są  w  trakcie 
wypowiedzeń  dla  innej  firmy.  Kiedy  wypowiedzenia  się  skończą,  od  ręki  będzie  można 
nawiązać umowę z Zakładem Gospodarki Komunalnej.
Docelowo planowane jest zawarcie 500-600 umów. Od dzisiaj będą zawierane nowe umowy 
w Mielniku, wczoraj zawierano umowy w Mętnej i Adamowie.

● Pan Wójt  poinformował,  że  uczestniczył  w spotkaniu  Podlaskiego Stowarzyszenia 
Gmin, gdzie między innymi zajmowano się problemem odpadów stałych. Problem ten 
dotyczy wielu gmin, nie tylko z terenu naszego powiatu. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Pana Wójta o jego pracy w okresie 
między sesjami.

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 21/07 Pani Olgi Pogrebniak
Zwracam  się  z  prośbą  do  Urzędu  Gminy  o  ustawienie  znaków  ograniczających  wjazd 
samochodów ciężarowych o dużym tonażu na drodze gminnej Radziwiłłówka-Grabarka.
Prośbę  swą  motywuję  tym,  że  samochody  ciężarowe  wożące  dłużyce  z  wycinki  lasu  w 
Prowałach  jeżdżą  nowo zrobioną  żwirówką  z  ogromnym  ciężarem i  bardzo  niszczą  ową 
drogę, czyniąc ją nieprzejezdną. Jak również wywalają słupy i niszczą linię telefoniczną.

(w zał. na str.............prot.)

Interpelacja nr 22/07 Pana Stefana Troca
Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców wsi Moszczona Królewska i Radziwiłłówka o 
ujęcie w zadaniach Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku na 2008r. :

1. Dokończenie budowy chodnika we wsi Moszczona Królewska do końca zabudowań, 
na początku i końcu wsi.

2. Wykonanie we wsi Radziwiłłówka zatoczki autobusowej przy przystanku z kierunku 
Siemiatycze-Adamowo i chodnika od zatoczki do drogi powiatowej Radziwiłłówka- 
Mielnik.

Wykonanie chodnika i zatoczki poprawi bezpieczeństwo pieszych, w szczególności uczniów 
dojeżdżających do szkoły.

(w zał. na str.............prot.)

Zapytanie Pana Witolda Terebuna
Kiedy zostaną zrobione drzwi do garażu OSP w Wilanowie i zbudowany dojazd do zbiornika 
przeciwpożarowego?

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Czy w I półroczu 2008r. ruszy budowa oczyszczalni ścieków w Mielniku, a w szczególności 
czy rozpoczną się prace ziemne?

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  zostaną 
udzielone w 15 punkcie porządku obrad.
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Do punktu 6.

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości  w  ramach  pomocy  de  minimis  był  opiniowany  na  wspólnym  posiedzeniu 
Komisji Rady w dniu 16 listopada br. Komisje wprowadziły do niego pewne drobne zmiany, 
które zostały uwzględnione przez Pana Wójta.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  opinię  Prezesa  Urzędu  Ochrony  Konkurencji  i 
Konsumentów w sprawie tej uchwały.

(w zał. na str.............prot.)
Urząd  Ochrony  Konkurencji  i  Konsumentów  zaproponował  drobną  zmianę  do  projektu 
uchwały, polegającą na zastąpieniu zwrotu “lata podatkowe” zwrotem “lata kalendarzowe”, 
zgodnie z unijną dyrektywą.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku 
od nieruchomości w ramach pomocy de minimis, wraz z z poprawkami zaproponowanymi 
przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XII/50/07 
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 7.

Pan  Przewodniczący poinformował  radnych,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami o których 
mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie  był  opiniowany  przez  Komisje  Rady  Gminy,  które  nie  wniosły  żadnych 
poprawek do tego projektu.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XII/51/07 
w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z 
podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 8.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XII/52/07 
w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2008r.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 9.

Pan Przewodniczący przedstawił opinie poszczególnych Komisji Rady dotyczące projektu 
uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez 
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Gminę Mielnik.
Komisje postulowały następujące zmiany do projektu uchwały:

● zwiększenie dodatku za wychowawstwo klasy z proponowanych 80 zł. do 100 zł.,
● skreślenie  ust.3  w  §2  (zał.  4  do  uchwały)  –  wynagrodzenie  za  godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw,
● zmniejszenie dodatku funkcyjnego dla wicedyrektora z proponowanej maksymalnej 

kwoty 600 złotych do 500 złotych.

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował  obniżenie  proponowanej  w projekcie  uchwały maksymalnej  kwoty dodatku 
funkcyjnego  dla  dyrektora  szkoły  z  1000  złotych  do  800  złotych,  zaś  dla  wicedyrektora 
pozostawić 600 zlotych. 
Pan radny stwierdził, że nie widzi podstaw do tak znacznego wzrostu dodatku funkcyjnego 
dla dyrektora. Przez lata dodatek ten wzrastał (najpierw wynosił 300 złotych, potem 600 a 
teraz 1000) i dojść może do takiej sytuacji, że dodatek przewyższy pensję dyrektora. 

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  nie  może  uwzględnić  wniosków  Komisji.  Przedstawił  wysokość  dodatku 
motywacyjnego i za wychowawstwo w kilku wybranych gminach województwa podlaskiego:
Dubicze Cerkiewne

● motywacyjny -1,5%,
● za wychowawstwo -30 zł.(do 15 uczniów), 35 zł.(do 20 uczniów)

Gmina Siemiatycze
● motywacyjny -1,5%,
● za wychowawstwo -23 zł.(do 15 uczniów), 31 zł.(powyżej 15 uczniów)

Dziadkowice
● motywacyjny -2%,
● za wychowawstwo -25 zł.

Gmina Drohiczyn
● motywacyjny -2%,
● za wychowawstwo -70 zł.(do 20 uczniów), 100 zł.(powyżej 20 uczniów)

Perlejewo
● motywacyjny -2%,
● za wychowawstwo -50 zł.(szkoła podstawowa), 70 zł.(gimnazjum)

Grodzisk
● motywacyjny -3%,
● za wychowawstwo -30 zł.(do 15 uczniów), 40 zł.(powyżej 15 uczniów)

Gródek
● motywacyjny -3%,
● za wychowawstwo -35 zł.

Milejczyce
● motywacyjny -5%,
● za wychowawstwo -50 zł.

Michałowo (najbogatsza gmina w naszym województwie)
● motywacyjny -4,5%,
● za wychowawstwo -40 zł.
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Miasto Siemiatycze
● motywacyjny -2,5%,
● za wychowawstwo -100 zł.

Powiat Siemiatycze (dotyczy szkół ponadgimnazjalnych)
● motywacyjny -2,5%,
● za wychowawstwo -95 zł.

Nurzec
● motywacyjny -3%,
● za wychowawstwo -35 zł.(do 20 uczniów), 60 zł.(powyżej 20 uczniów)

U nas  dodatek  motywacyjny  jest  proponowany 10%,  zaś  za  wychowawstwo  80  złotych. 
Wynika z tego, że jesteśmy gminą, która najlepiej wynagradza nauczycieli. Gmina Nurzec, 
płacąca nauczycielom znacznie niższe dodatki,  ma najlepsze wyniki nauczania,  biorąc pod 
uwagę wyniki z końcowych egzaminów w szkole podstawowej i w gimnazjum. 
Wynika  z  tego  również,  że  należy  użyć  innych  instrumentów  niż  płacowe,  po  to,  aby 
zmobilizować nauczycieli  do wyciągnięcia  w górę poziomu nauczania,  aby uczniom było 
łatwiej  w szkołach ponadgimnazjalnych.  W obecnej  sytuacji  Pan Wójt  nie  widzi  żadnych 
przesłanek do tego, aby zwiększać nauczycielom dodatek motywacyjny i wychowawczy. U 
nas żadna z klas nie liczy do 30 uczniów, oddziały są od 14 do 26 uczniów.
Jeśli  chodzi  o  godziny  ponadwymiarowe  i  zastępcze,  to  na  prośbę  Wójta,  Pani  Dyrektor 
przygotowała zestawienie  ilości  godzin ponadwymiarowych za 3 miesiące roku szkolnego 
(wrzesień,  październik,  listopad).  Z  zestawienia  wynika,  że  mimo,  że  płacimy  tylko  za 
rzeczywiście przepracowane godziny, to tych nadgodzin jest średnio około 1/3 etatu. Są to 
duże pieniądze, Pan Wójt zaznaczył, że nie jest za tym żeby nauczycielom zabierać pieniądze, 
uważa jednak, że należy im płacić za rzeczywiście przepracowane godziny.  Tak jak u nas 
płaci  się  również  w  gminie  Tykocin,  Nowe  Piekuty,  Filipów,  Narewka,  Boćki,  Brańsk, 
Siemiatycze, Szudziałowo, Narew. Wszystkie te gminy leżą w województwie podlaskim.
Tendencja jest taka, aby nauczycielom płacić za rzeczywiście przepracowane godziny, stąd 
proponujemy dodatek motywacyjny w wysokości 10 %. To jest dla Pani Dyrektor instrument 
do motywowania nauczycieli. Gdyby uchylić w regulaminie zapis ust.3 w par.2 (załącznik 4 
do uchwały) to płacilibyśmy nauczycielowi za godziny ponadwymiarowe w sytuacji, kiedy on 
w  tym  dniu  w  ogóle  nie  uczył  (dokształcał  się)  oraz  płacilibyśmy  również  drugiemu 
nauczycielowi, który go zastępował. Obecnie płacimy tylko nauczycielowi za zastępstwo, nie 
płacimy zaś za godziny ponadwymiarowe temu nauczycielowi, który ich w danym dniu nie 
świadczył (płacimy mu tylko za jego tzw. normalne godziny pracy, wynikające z pensum).
Z Karty Nauczyciela wynika, że nauczyciel powinien w tygodniu świadczyć 40 godzin pracy, 
z czego godzin dydaktycznych  18.  Pozostałe  godziny powinien spędzić  również w pracy. 
Związek Gmin Wiejskich woj. podlaskiego chce się zająć tym tematem na swoim posiedzeniu 
w styczniu przyszłego roku i Pan Wójt został zobligowany do przygotowania wystąpienia w 
tej sprawie.
Pan Wójt zwrócił się do Rady o przyjęcie uchwały w wersji którą przedstawił, z pominięciem 
wniosków Komisji.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił się z zapytaniem czy pkt.3 par 2 jest zgodny z Kartą Nauczyciela i Kodeksem Pracy.
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Pan Wójt odpowiedział twierdząco. Punkt ten mieścił w regulaminie wynagradzania na rok 
bieżący,  również uchwalonym przez Radę Gminy. Gdyby było to niezgodne z prawem, to 
Wojewoda w ramach nadzoru by go uchylił.

Pan Jan Weremijewicz
Jeżeli  Zespół  Szkół  w  Nurcu  w  rankingu  powiatu  wypadł  bardzo  dobrze,  to  jak  w  tym 
rankingu plasuje się Mielnik?

Pani Dyrektor Zespołu Szkół
W tym roku Nurzec nas wyprzedził, w poprzednich latach byliśmy najlepsi. Znaleźliśmy się 
gdzieś  po  środku  rankingu  wyników,  przez  4  lata  było  inaczej.  Szczegółowo  można 
sprawdzić to w szkole.

Pan Jan Zduniewicz
Jak to się ma do innych szkół na poziomie powiatu siemiatyckiego? Ocena wyższa, średnia, 
niższa, najniższa niewiele radnym mówi. Poprosił o konkretne informacje na ten temat.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Wyjaśniła, że nie jest przygotowana aby szczegółowo odpowiedzieć na to pytanie. Wcześniej, 
przez 4 lata, byliśmy w gronie 8 najlepszych szkół w województwie. W tym roku nam się nie 
udało. Traktujemy to jako porażkę i osiągnięty wynik nikogo nie satysfakcjonuje.
Jednym z powodów takiej sytuacji na pewno było to, że w trakcie ostatniego roku dochodzili 
do nas uczniowie z bardzo niskimi wynikami. Tych uczniów było troje i to znacznie nam 
obniżyło średnią (osiągnęli jednocyfrowe wyniki na egzaminie).
Jest coraz więcej uczniów z opinią z poradni o obniżeniu wymagań. Dzieci z obniżonymi 
wymaganiami zdają ten sam egzamin co pozostałe.
W szkole  (nie  tylko  naszej)  zauważa  się  obniżenie  motywacji  do  nauki,  szkoła  stara  sie 
poprzez  większą  współpracę  z  rodzicami  i  organizację  różnorodnych  zajęć  pobudzić  tę 
motywację.

Pani Barbara Terpiłowska
Poprosiła  Panią  Dyrektor  o  wyjaśnienie,  kto  z  nauczycieli  może  otrzymać  dodatek 
motywacyjny.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół
Pani Dyrektor objaśniła zasady przyznawania dodatku motywacyjnego. W Zespole Szkół są 
nauczyciele którzy w ogóle go nie otrzymują, ale są również tacy, którzy mają 20 % dodatku. 
Aby otrzymać dodatek należy mieć wyróżniającą ocenę pracy oraz prowadzić  różnorodne 
działania. 20 % dodatku motywacyjnego otrzymują nauczyciele, którzy mają cotygodniowe 
konsultacje z rodzicami, organizują wycieczki, konkursy, przy tablicy spędzają 27 godzin w 
tygodniu a  ich uczniowie są laureatami  konkursów itp.  Szkoła ma opracowany regulamin 
przyznawania dodatku motywacyjnego, jeśli radni są tym zainteresowani, to Pani Dyrektor 
może zadzwonić do szkoły i poprosić o jego dostarczenie.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  odnosi  wrażenie,  że  na terenie  naszej  gminy jest  pewien  lobbing  na  rzecz 
wykreślenia ust.3 w par.2, w załączniku 4 do uchwały. Punkt ten funkcjonował do tej pory i 
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Pan radny uważa, że tak powinno pozostać dalej.
Pan radny nie może zgodzić się ze stwierdzeniem, że aby było dobrze, to nauczyciel musi 
spędzić przy tablicy 27 godzin. Jeśli są nauczyciele którzy nie chcą dobrze uczyć, mimo tej 
zachęty  finansowej  w  wysokości  do  20%  dodatku  motywacyjnego,  to  niech  odejdą  do 
słabszych szkół a do nas niech przyjdą najlepsi.
Pan  Zduniewicz  wskazał  na  brak  osiągnięć  sportowych  w  szkole,  co  nas  plasuje  na 
najniższym miejscu w powiecie. Dzieje się tak mimo tego, że dysponujemy bazą – piękną 
halą sportową, zespołem boisk i wykształconymi nauczycielami.
Pan radny podpisuje się w tej sprawie pod argumentacją Pana Wójta.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Kazimierza Toboty w sprawie 
obniżenia proponowanej górnej kwoty dodatku funkcyjnego dla dyrektora z 1000 złotych do 
800 złotych.
Za wnioskiem opowiedziało się 2 radnych, 7 było przeciw, 6 wstrzymało się od głosu.
Wniosek został odrzucony.

Rada Gminy 11 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę nr XII/53/07 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

(po przerwie)

Do punktu 10.

Pan Przewodniczący odczytał  opinie  Komisji  Rady Gminy w sprawie budżetu gminy na 
2008r:
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego (w zał. na str.............prot.)
Opinia  Komisji  ds.Organizacyjnych,  Społecznych  i  Obywatelskich  (w  zał.  na 
str.............prot.)
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej (w zał. na str.............prot.)

Pani  Skarbnik odczytała  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  projektu 
budżetu gminy na 2008r.

(w zał. na str.............prot.)

Pani  Skarbnik przedstawiła  radnym  autopoprawki  do  budżetu,  uwzględniające  również 
wnioski Komisji.

Pan Wójt Gminy
Poinformował  radnych,  że  wszystkie  wnioski  Komisji  zostały  uwzględnione  w  projekcie 
budżetu. Zakup drugiego samochodu służbowego do Urzędu Gminy usprawni również pracę 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.
Pan Wójt  zwrócił  się do Rady Gminy o uchwalenie  budżetu na 2008r.  w przedstawionej 
wersji, wraz z uwzględnionymi poprawkami Komisji.
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Rada Gminy 14 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XII/54/07 w sprawie budżetu gminy na 2008r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 11.

Pan Jan Zduniewicz
Zaproponował, aby tematy ujęte w planie pracy Rady powiązać z tematami pracy Komisji, 
tak,  żeby  sprawy,  zanim  trafią  na  posiedzenie  Rady,  były  wstępnie  omawiane  na 
posiedzeniach Komisji.

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że w planie pracy każdej Komisji  jest  zapis dotyczący opiniowania uchwał na 
sesję,  stąd zanim sprawy te  będą omawiane na sesji,  wcześniej  zajmie się nimi  właściwa 
Komisja.

Pan radny Zduniewicz przyjął wyjaśnienie Pana Przewodniczącego.

Pan Adam Tobota zgłosił wniosek aby w planie pracy Rady na 2008r., w III kwartale, dodać 
punkt  “Omówienie  wstępnych  działań  w  zakresie  starań  miejscowości  Mielnik  o  status  
uzdrowiska”.

Rada Gminy 13 głosami  za,  przy 2 głosach wstrzymujących  się,  przyjęła  wniosek 
Pana Adama Toboty w sprawie ujęcia w planie pracy Rady na 2008r., w III kwartale, punktu 
“Omówienie wstępnych działań w zakresie starań miejscowości Mielnik o status uzdrowiska”.

Rada Gminy 14 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr 
XII/55/07 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2008r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 12.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mielnik  Pan Jerzy Terebun przedstawił 
radnym plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2008r.
Brzmi on następująco:

1. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2007r. i wydanie opinii w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

2. Ocena płatności podatków i opłat, umorzenia, podejmowane działania na rzecz 
likwidacji zaległości podatkowych.

3. Kontrola działalności i realizacji budżetu w wybranych jednostkach organizacyjnych 
gminy: 
● Zespole Szkół w Mielniku,
● Gminnej Bibliotece Publicznej w Mielniku.

4. Kontrola rozliczenia dotacji przyznanych z budżetu gminy organizacjom 
pozarządowym, nie zaliczanym do sektora finansów publicznych.

5. Kontrola prowadzenia i rozliczania wybranych zadań inwestycyjnych w 2008r.
6. Opracowanie planu pracy na 2009r.
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Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  zatwierdziła  plan  pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2008r.

Do punktu 13.

Przewodniczący  stałych  Komisji  Rady  Gminy  przedstawili  plany  pracy  swoich 
Komisji na 2008r.

Plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Gminy Mielnik na 2008r.

I kwartał 2008r.
1. Analiza wydatków związanych z realizacją zadań w zakresie gospodarki odpadami.
2. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2007r.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

II kwartał 2008r.
1. Informacja o podjętych działaniach w sprawie pozyskania środków pozabudżetowych 

na zadania gminne.
2. Analiza kosztów funkcjonowania oświaty, arkusze organizacyjne.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

III kwartał 2008r.
1. Analiza realizacji budżetu gminy za I półrocze 2008r.(sprawozdanie).
2. Realizacja ustawy o zamówieniach publicznych za I półrocze 2008r. - informacja o 

zorganizowanych przetargach i stopniu zaawansowania zaplanowanych na 2008r, 
inwestycji i remontów.

3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

IV kwartał 2008r.
1. Zaopiniowanie projektów stawek podatkowych na 2009r.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2009r.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2008r. i opracowanie planu pracy na 2009r.
4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
5. Sprawy bieżące.

Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik na 2008r.

1. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy – cały rok.
2. Sprawy różne – cały rok.

I kwartał 2008r.
1. Informacja na temat gospodarki odpadami na terenie gminy.
2. Opiniowanie wykonania budżetu za 2007r.
3. Analiza posiadanych zasobów majątkowych gminy.
4. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej.
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II kwartał 2008r.
1. Wypracowanie planu i kierunku zagospodarowania odpadów płynnych na terenach 

nieobjętych przyłączeniem do nowopowstałej oczyszczalni ścieków.
2. Ocena przygotowania na terenie gminy do sezonu turystycznego – lato 2008r.
3. Opracowanie programu usuwania azbestu na terenie Gminy Mielnik. 

III kwartał 2008r.
1. Opiniowanie realizacji budżetu gminu za I półrocze 2008r.
2. Analiza wykonania inwestycji i remontów za I półrocze 2008r.

IV kwartał 2008r.
1. Rozpatrzenie wniosków inwestycyjnych i remontów zgłoszonych do realizacji na 

2009r.
2. Przygotowanie planu pracy Komisji na 2009r.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2009r.
4. Ocena przygotowania na terenie gminy do sezonu turystycznego – zima 2008r.

Plan pracy K  omisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich Rady Gminy   
Mielnik na 2008r.

I kwartał 2008r.
1. Opiniowanie programów działania:

● Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku,
● Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku

2. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi i realizacji wspólnych 
przedsięwzięć na 2008r.

3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

II kwartał 2008r.
1. Analiza struktury placówek oświatowych na terenie gminy oraz zaopiniowanie 

arkuszy organizacyjnych tych placówek.
2. Organizacja wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

III kwartał 2008r.
1. Ocena przebiegu sezonu turystycznego w gminie.
2. Analiza stanu bezpieczeństwa, porządku i czystości na terenie gminy.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

IV kwartał 2008r.
1. Analiza działalności promocyjnej gminy.
2. Informacja GOPS o pracy w zakresie pomocy społecznej.
3. Opiniowanie projektu budżetu na 2009r.
4. Opracowanie planu pracy Komisji na 2009r.
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5. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
6. Sprawy bieżące.

Do punktu 14.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił informację na temat oceny wykorzystania środków 
na realizację inwestycji w 2007r.

(w zał. na str.............prot.)

Pan Jan Weremijewicz
Na jakim etapie etapie jest budowa oczyszczalni ścieków w Mielniku.

Pan Tomasz Gorochowicz
Projekt oczyszczalni jest skończony, został złożony do Starostwa Powiatowego, do Zespołu 
Uzgadniania  Dokumentacji  w  celu  ostatecznego  uzgodnienia.  Jest  wydana  decyzja  o 
lokalizacji inwestycji i decyzja o uwarunkowaniach środowiskowych zgody na realizację tej 
inwestycji. Za kilka dni decyzja o lokalizacji inwestycji stanie się prawomocna i będziemy 
mogli  zwrócić  się  do  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  o  przeniesienie  na  nas  własności 
działki, na której ma być zlokalizowana oczyszczalnia.
Odpowiadając jednocześnie na zapytanie Pani Boguszewskiej -  czy w I półroczu przyszłego 
roku ruszą prace ziemne przy budowie oczyszczalni, stwierdził, że tak się chyba nie stanie. 
Zarząd  Województwa  Podlaskiego  ogłosił  harmonogram  ogłaszania  konkursów  na 
dofinansowanie inwestycji na projekty i zgodnie z tym harmonogramem, konkurs na projekty 
inwestycji  z zakresu ochrony środowiska zostanie ogłoszony w kwietniu 2008r. Procedura 
rozstrzygania  tego  konkursu  będzie  trwała  około  2  miesięcy,  tak,  że  dopiero  na  koniec 
czerwca będziemy wiedzieli czy otrzymamy dofinansowanie. Dopiero po tym czasie będzie 
można rozpocząć procedurę przetargową. Wynika z tego, że nie ma szans na rozpoczęcie prac 
w I półroczu przyszłego roku.

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  na  temat  oceny  wykorzystania 
środków na realizację inwestycji w 2007r.

Do punktu 15.

Odpowiedź na interpelację Pana Stefana Troca
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Interpelacja  Pana  Przewodniczącego  zostanie  przekazana  do  Podlaskiego  Zarządu  Dróg 
Wojewódzkich, wraz ze stanowiskiem Wójta w tej sprawie. 

Odpowiedź na interpelację Pani Olgi Pogrebniak
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy
Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej,  na  zlecenie  Wójta  Gminy,  wykona  i  ustawi 
odpowiednie oznakowanie na drodze gminnej Radziwiłłówka-Grabarka.

Odpowiedź na zapytanie Pana Witolda Terebuna
Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZGK
Drzwi do garażu nie zostały zamontowane z powodu braku prowadnicy, w najbliższą sobotę 
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zostanie to zrobione.
Do 10 stycznia zostanie wykonany dojazd do zbiornika przeciwpożarowego.

Do punktu 16.

Jan Weremijewicz
Należy  coś  zrobić  w  kwestii  wyegzekwowania  od  przewoźników  drewna  respektowania 
znaków  drogowych,  ponieważ  znaki  są  nagminnie  przez  nich  niszczone  (wraz  z  tymi 
drogami).  Da  się  zauważyć  taką  tendencję,  że  jeżeli  gdzieś  przy  lesie  powstanie  droga 
żwirowa, zaraz jest tam robiony zrąb, gdyż przewoźnicy mają ułatwiony dojazd. Inwestujemy 
w te drogi duże środki, a one są wciąż niszczone.

Pan Wójt Gminy
Zaproponował, aby w tej sprawie zorganizować specjalne posiedzenie którejś z Komisji Rady 
Gminy.  W  posiedzeniu  powinien  wziąć  udział  przedstawiciel  policji  i  Nadleśnictwa  (co 
najmniej nadleśniczy), przedstawiciel SG, Urzędu Gminy. Leśniczy z Mętnej, Pan Wysocki, 
zapewnił Wójta, że będzie przewoźnikom drzewa wskazywał inne drogi, niż nowo budowane 
żwirówki.

Komendant Policji w Nurcu Stacji Pan Antoni Brzeziński
Pan  Komendanta  wyjaśnił,  że  policja  może  ukarać  winnych,  ale  nie  jest  w  stanie  ich 
wszystkich  wyłapać  i  pociągnąć  do  odpowiedzialności.  Popiera  ideę  zorganizowania 
spotkania  z  Nadleśniczym  i  przewoźnikami,  sama  policja  nie  jest  w  stanie  z  tym  sobie 
poradzić. Nie obstawimy wszystkich dróg i nie wyłapiemy przewoźników łamiących prawo.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że wszyscy musimy dbać o stan naszych dróg. Jeśli widzi się samochód na drodze, 
przy której stoi znak ograniczający ciężar samochodu, to należy spisać numer rejestracyjny 
wozu i zanotować godzinę, oraz mieć świadomość tego, że może trzeba będzie zeznawać w 
sądzie grodzkim.
Zapewnił, że po drugich świętach Bożego Narodzenia zorganizuje spotkanie w sprawie tych 
dróg z Komendantem Policji, Straży Granicznej i Nadleśniczym oraz przedstawicielem Rady.

Pan Adam Tobota
Czy zmieni się coś na naszej wschodniej granicy w związku z wejściem Polski z dniem 21 
grudnia br. do strefy Schengen?

Pan Włodzimierz Pielach – Komendant Strażnicy SG w Mielniku
W sferze prawnej nic się u nas nie zmieni. Nadal będą obowiązywały te same przepisy, które 
obowiązują teraz. Natomiast jeśli chodzi o przemieszczanie się straży,  to tak. Straż będzie 
bardziej mobilna. Zwiększy się również liczba funkcjonariuszy,  obecnie jest zatrudnionych 
około 50, docelowo ma pracować około 100 osób. Zwiększy się również obszar działania 
straży,  obejmie  on cały powiat  siemiatycki  i  dodatkowo gminę  Ciechanowiec  i  Klukowo 
(powiat wysokomazowiecki).
Pan Komendant poinformował, że odbył się I przetarg na budowę obiektu nowej strażnicy, 
wykonawca  nie  został  wyłoniony,  po  nowym  roku  zostanie  zorganizowany  II  przetarg. 
Strażnica zostanie oddana do użytku w w 2010r.
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Pan Jan Zduniewicz
Uważa, że temat wywozu drzewa może rozwiązać tylko Nadleśniczy ze swoimi służbami. 
Dobrze byłoby aby na tym spotkaniu, które Pan Wójt planuje zorganizować, ustalono miejsca 
wywozu drzewa na terenie poszczególnych leśnictw, gdzie użyto by lżejszego sprzętu. Pan 
radny  stwierdził,  że  przewoźnicy  niszczą  nie  tylko  drogi  ale  również  ogrodzenia  upraw 
leśnych, wyjazdy z dróg gminnych na główne drogi.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
1. Kiedy  w  Mętnej  zostaną  wykonane  chodniki?  Jeśli  nie  chodniki,  to  przynajmniej 

krawężniki, bo wiosną woda pośniegowa i podeszczowa zalewa niektóre posesje.
2. Należy  zabezpieczyć  szalunek  na  budynku  szkoły  (zakonserwować),  bo  deska 

niszczeje.
3. Na ostatniej sesji Pan sołtys prosił o odpowiedź na piśmie w sprawie podjęcia działań 

mających  na  celu  usunięcie  błota  kredowego  nawożonego  przez  samochody,  na 
odcinku od kopalni do zakładów kredowych. Takiej odpowiedzi nie otrzymał.

Pan Wójt Gminy
Poinformował,  że  w  tej  sprawie  przeprowadził  rozmowę  z  kierownikiem  kopalni  oraz 
Dyrektorem  Czmutem  z  Powiatowego  Zarządu  Dróg.  Dyrektor  wystosował  pismo  do 
Zakładów Kredowych, zaś Kierownik Zakładów powiadomił właścicieli. Odpowiedzi w tej 
sprawie obiecano nam udzielić na kolejnej sesji Rady Gminy. Jeśli Pan sołtys dzisiaj oczekuje 
odpowiedzi  na pismie,  to  ta  odpowiedź będzie  zawierała  informację,  że  nie  jest  to  droga 
gminna i w tej sprawie należy zwrócić się do starosty, jako właściciela drogi. Chyba jednak 
nie o taką odpowiedź Panu sołtysowi chodzi, stąd trzeba poczekać do następnej sesji. Na sesję 
zostanie  zaproszony  Kierownik  Zakładów  Kredowych  aby  poinformował,  jakie  działania 
podjęto w tej sprawie.

Pan Piotr Wysocki – Sekretarz Gminy, członek Zarządu Powiatu
Wyjaśnił, że w założeniach budowy dróg powiatowych nie ma, że wszystkie drogi mają być 
okrawężnikowane.  Mielnik  ma  dużo  gorsze  położenie  i  większe  problemy  z  wodami 
opadowymi. Trzeba byłoby udrożnić studzienki na wysokości przystanku PKS i odprowadzić 
wodę do rzeki Mętnianki. 
Pan Sekretarz stwierdził,  że nie jest zwolennikiem budowania w nadmiarze chodników po 
wsiach, bo potem nikt o nie nie dba i zarastają trawą i chwastami.

Pan  Wójt poinformował  Pana  sołtysa,  że  wszelki  wnioski  dotyczące  drogi  powiatowej 
powinien kierować do Pana Starosty, który jej jej zarządcą. 

Pan Tomasz Gorochowicz – Zastępca Wójta
W  sprawie  zabezpieczenia  szalunku  na  budynku  szkoły  poinformował,  że  zostanie 
sprawdzone, czy zachodzi potrzeba ponownego zakonserwowania desek. Środki na remonty 
świetlic są zabezpieczone w budżecie.

Pan Lucjan Kożuchowski
Zaproponował, aby w gminie opracować sieć dróg dla przewoźników drzewa, tak, aby nie 
niszczono dróg gminnych.



15

Pan Malon Wacław
Jaki cel ma zwiększenie obsady kadrowej w Straży Granicznej, czy to przyniesie nam jakieś 
korzyści?

Pan Komendant Strażnicy SG
Zwiększenie  obsady strażnicy przyczyni  się  do zwiększenia  bezpieczeństwa mieszkańców 
gminy i osób przyjezdnych. Ci, którzy przestrzegają przepisów o ruchu drogowym, nie mają 
się czego obawiać.

Pani Olga Pogrebniak
Mieszkańcy  gminy  powinni  mieć  jakieś  względy  u  funkcjonariuszy  Straży  Granicznej,  a 
niestety samochody mieszkańców są kontrolowane co 100m, nierzadko w ciemnym miejscu.

Pan Komendant Strażnicy SG
Wyjaśnił, że generalną zasadą jest to, żeby Straż Graniczna była jak najmniej uciążliwa dla 
mieszkańców. Nie zawsze to się jednak udaje. Jest dużo młodych funkcjonariuszy, którzy nie 
są  tu  jeszcze  dobrze  rozeznani,  stad  zapewne  biorą  się  te  kontrole.  Zapewnił,  że  Straż 
Graniczna dołoży starań, aby być jak najmniej uciążliwą dla mieszkańców.

Pan  Wójt  Gminy złożył  obecnym  na  sesji  i  wszystkim  mieszkańcom  gminy  życzenia 
spokojnych, rodzinnych świąt Bożego Narodzenia oraz szczęśliwego Nowego Roku.

Do punktu 17.

Wobec wyczerpania porządku obrad XII sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.
Pan Przewodniczący zaporosił wsystkich do pozostania i wysłuchania kolęd w wykonaniu 
młodzieży z Zespołu Szkół w Mielniku a następnie do podzielenia się opłatkiem i prosforą.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc
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